
 

Fra grønt til gult lys 

Mon ikke vi er mange cyklister såvel som bilister, der dagligt oplever, at vores 

forsøg på at nå over for grønt lys mislykkes og oftest fordi, vi ikke kan se, 

hvor tæt lyset er på at skifte. Men sådan behøver det ikke være. Hvis blot man 

lod det grønne lys blinke hurtigere og hurtigere jo nærmere, det kom på at 

skifte, så ville vi hurtigt lære at vurdere, om vi skal sætte farten op eller 

forberede et stop. Og fordelen herved ville dels være en nedgang i antallet af 

trafikkanter, der kører over for gult med den forøgede risiko, det indebærer, og 

dels en reduktion af den stress, der let opstår, når forsøget på at komme over 

for grønt mislykkes. 
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